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POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ
Nr 82

3 grudnia 1999 r.

SENATOR RP prof. EDMUND W ITTBRODT
Pr z e w o d n ic z ą c y m  k o n f e r e n c j i  ds. w s p ó ł p r a c y

.  SUBREGIONALNEJ PAŃSTW M ORZA BAŁTYCKIEGO
Równie na Litwie w dniach 28-30 października 1999 r. Odbyło się 

je d z e n ie  członków Konferencji ds. Współpracy Subregionalnej 
at>stvv Morza Bałtyckiego. Ważnym wydarzeniem był wybór - na 
',vuletnią kadencję - nowego przewodniczącego Konferencji. Został 

Senator RP, prof. Edmund W ITTBRODT z Wydz. Mechanicz
no0 PG. Zastąpił na tym stanowisku Knuda ANDERSENA z Kopen- 
aU. Tak więc od 1 maja 2000 r. sekretariat Konferencji będzie 

r,|'al swoją siedzibę w Gdańsku. Należy podkreślić, że po raz pierw- 
S?V organizacji tej przewodniczyć będzie Polak. Została ona utworzona

'993 r. i w jej skład wchodzą 163 regiony z państw basenu Morza
"Ryckiego.

„POLSKI NOBEL"
^ dziedzinie nauk technicznych 

dla prof. ZDZISŁAWA 
Ko w a l c z u k a  z w ydziału

Elektroniki, Telekomunikacji i 
Informatyki PG. 

ósmej edycji nagród Fundacji 
154 Rzecz Nauki Polskiej przyzna- 
1)0 tylko trzy nagrody: za działal- 
|l0aó naukowo-badawczą (w dzie- 
',n>e nauk humanistycznych, nauk 

^Yrodniczych i medycznych oraz 
technicznych). Nie przyznano 

agrody w dziedzinie nauk ści- 
Jednym z laureatów FNP’99 

Tstał prof. Zdzisław KOWAL- 
, EUR z WETI. Nagrodzono go za 

w zakresie automatyki, 
^jeżące projektowania adapta- 

y*ych układów sterowania 
desami czasu ciągłego. Nagro
da uważana jest za najbardziej 

■ restiżowe wyróżnienie naukowe, 
^ le można uzyskać w Polsce. W 

9 sposób 
*terech

uczelnia nasza -  po 
renomowanych instytu-

Jach badawczych, w tym PAN, Wojskowej Akademii Technicznej , 
”‘'ademii Górniczo-Hutniczej -  jako pierwsza z polskich politechnik 

a'azła się na liście wyróżnionych placówek badawczych w dziedzinie 
âuk technicznych. W tym roku wysokość każdej nagrody wynosi 50

*ł- Uroczystość wręczenia nagród odbędzie się 7 grudnia 1999 r. na 
ltt'ku Królewskim w Warszawie. Wcześniej (24 listopada ) laureat

^ S S ftał gratulacje podczas posiedzenia Senatu PG.

KfROFES
Prof. JA CEK  NAMIESNIK

OREM HONORIS CAUSA Uniwersytetu w Bukareszcie 
,'4 Docy uchwały Senatu Uniwersytetu w Bukareszcie (Universitatea 

Bucuresti) z 30 września 1999 r. prof. Jackowi NAMIEŚNIKO- 
p ■ dziekanowi Wydz. Chemicznego PG, została nadana godność 
'^¿Rjora Honoris Causa Wydziału Chemii tego Uniwersytetu.

~~ JM  REKTOR PG,
Rr°f- ALEKSANDER KOŁODZIEJCZYK - przewodniczącym 
n°'vo powstałej RADY REKTORÓW  W OJEW ÓDZTW A PO- 

l> MORSKIEGO
°óczas spotkania rektorów uczelni Trójmiasta, Wyższej Szkoły Peda- 
Sicznej w Słupsku oraz Wyższego Seminarium Duchownego w Pel- 

w ' 6. klóre odbyło się 19 listopada 1999 r. w siedzibie WSD 
He'plinie zapadła decyzja, uwzględniająca nowy podział terytorialny

kraju, powołująca Radę Rektorów Województwa Pomorskiego. W jej 
skład weszli rektorzy wyższych uczelni Trójmiasta, Słupska i Pelplina - 
założyciele byłej Rady Rektorów Pomorza Nadwiślańskiego - a miano
wicie: Uniwersytetu Gdańskiego, Politechniki Gdańskiej, Akademii 
Medycznej, Akademii Wychowania Fizycznego, Wyższej Szkoły Mor
skiej, Akademii Sztuk Pięknych, Akademii Muzycznej^ Akademii 
Marynarki Wojennej, Gdańskiego Seminarium Duchownego, Wyższej 
Szkoły Pedagogicznej w Słupski i Wyższego Seminarium Duchownego 
w Pelplinie. Zgodnie z przyjętymi Zasadami Działania RRWP w skład 
tego organu wchodzą również -  z głosem doradczym -  Marszalek 
Województwa Pomorskiego, Wojewoda Pomorski oraz Prezes Oddziału 
Gdańskiego Polskiej Akademii Nauk. Jak czytamy w preambule przy
jętego dokumentu celem Rady jest współpraca między uczelniami

wyższymi wchodzącymi w jej 
skład i prezentowanie wspólnego 
stanowiska w istotnych sprawach 
dotyczących szkolnictwa wyższe
go. W pelplińskim spotkaniu 
wziął udział Tomasz SOWIŃ
SKI, wojewoda pomorski, który 
podjął się przeprowadzenia de
mokratycznego wyboru przewod
niczącego Rady na kadencję 1999 
- 2002. Został nim jednogłośnie 
prof. Aleksander KOŁO
DZIEJCZYK, rektor Politechni
ki Gdańskiej, który w  kadencji 
1996-1999 przewodniczył Radzie 
Rektorów Pomorza Nadwiślań
skiego. Takim samym wynikiem 
zakończył się wybór wiceprze
wodniczącego. Funkcję tę objął 
prof. M arcin PLIŃSKI, rektor 
Uniwersytetu Gdańskiego. Miłym 
akcentem posiedzenia było wrę
czenie prof. Aleksandrowi Koło
dziejczykowi MEDALU W O
JEW ODY POM ORSKIEGO za 
owocną, dotychczasową współ
p r a c ę ^ ____________________

Minister Edukacji Narodowej mianował prof. Mieczysława KO
CHANOWSKIEGO, dziekana Wydz. Architektury , na stanu- 

wisko PROFESORA ZW YCZAJNEGO w Politechnice Gdańskiej. 
TYTUŁ NAUKOWY 

dla PROF. ROMUALDA SZCZĘSNEGO

Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej postanowieniem z 4 listopada 
1999 r. nadał prof. Romualdowi Julianowi SZCZĘSNEMU, 

dziekanowi Wydz. Elektrotechniki i Automatyki PG, tytuł naukowy
PROFESORA NAUK TECHNICZNYCH.___________________ _

Pani prorektor prof. Alicja KONCZAKOWSKA (WETI) 
PRZEWODNICZĄCĄ KPds.KPUT

W Wojskowej Akademii Technicznej w W-wie 26 listopada 1999 
r. odbyło się posiedzenie Konferencji Prorektorów ds. Kształce

nia Polskich Uczelni Technicznych. Zebrani dokonali wyboru prze
wodniczącego, którym została p. prof. Alicja KONCZAKOWSKA, 
prorektor ds. kształcenia PG._________________________ _________

Prof. Jacek MARECKI, kierownik Katedry Elektrowni i Gospo
darki Energetycznej (WEA), wiceprzewodniczący Oddziału Gdań
skiego PAN, został ponownie wybrany na przewodniczącego 

Komitetu Problemów Energetyki przy Prezydium PAN w kadencji



1999-2002. Prof. J. Marecki pelnit dotychczas funkcję przewodniczą
cego PKE PAN przez pięć kolejnych kadencji tj. od 1984 r.___________

Prof. Bolesław MAZURKIEW ICZ, kierownik Katedry Budow
nictwa Morskiego (WBWIŚ) został wybrany na przewodniczącego 

Rady Naukowej Instytutu Morskiego w Gdańsku w kadencji 1999- 
2003.

Pracownicy W ETI w KOM ITECIE AKUSTYKI PAN

Do Komitetu Akustyki PAN na okres kadencji 1999-2002 zostali 
wybrani: prof. Andrzej CZYŻEW SKI, katedra Inżynierii 

Dźwięku i prof. Roman SALAMON, Katedra Akustyki. Ponadto 
w skład tego PAN-owskiego Komitetu weszło również dwoje emeryto
wanych pracowników WETI: doc. M arianna SANKIEW ICZ i doc. 
Gustaw BUDZYŃSKI. ___________________________________

Przedstawicielem naszej Uczelni w  Komitecie Automatyki i Robo
tyki PAN jest prof. Franciszek M ILKIEW ICZ z WEA, który 

został wybrany na okres 1999-2002.

Środowisko fizyków polskich wybrało prof. Jana GODLEW
SKIEGO, prorektora ds. nauki PG na swego reprezentanta 

w Komitecie Fizyki PAN w kadencji 1999-2002.___________________

A. GOCZYLE (WETI) w zakresie informatyki -  bazy danych, 
dr.hab.inż. Piotrowi Jerzemu CHRZANOWI (WEA) w zakresie 
elektrotechniki -  energoelektroniki, automatyki napędu i dr 
hab.inż.arch. Romanie CIELĄTKOWSKIEj (kolokwium na Wydz. 
Architektury Politechniki Wrocławskiej) w zakresie architektury 
i urbanistyki -  historii architektury współczesnej.

Senat PG, na posiedzeniu 24 listopada 1999 r. pozytywnie zaopinio
wał wnioski o mianowanie na czas określony (51at) na stanowisko 

PROFESORA NADZWYCZAJNEGO w Politechnice Gdańskiej 
dr.hab.inż. M arka SPERSKIEGO (WOO) i dr.hab.inż. Ryszarda 
ZAJCZYKA (WEA).__________________________________________

Prof. P io tr KOW ALIK (z Wydz. Budownictwa Wodnego i Inżynie
rii Środowiska -  nowa nazwa WIŚ od 1 października 1999 r.)
prowadził w dniach 20-24 września 1999 r. w Susa (Włochy) 

międzynarodowy kurs poświęcony ocenie oddziaływania na środo
wisko Olimpiady Zimowej w Turynie w 2006 r. Kurs zorganizował 
Uniwersytet w  Turynie, a zajęcia 
prowadzili m.in. Szwajcarzy,
Szkoci, Niemcy, Włosi i prof.
P. Kowalik. Natomiast w dniach 4- 
15 października 1999 r. uczestni
czył profesor w  komisji oceny 
projektów badawczych w ramach 
Programu INCO-COPERNICUS 
-2-1999 Unii Europejskiej 
w Brukseli. Tematyka dotyczyła 
zwalczania pustynnienia oraz 
zanieczyszczeń w ośrodkach przemysłowych i metropolitalnych. Prof. 
Kowalik został wybrany na członka Komitetów: Inżynierii Środowi
ska, Komitetu Gospodarki Wodnej przy Wydziale VII PAN (Wydział 
Nauk o Ziemi i Nauk Górniczych PAN) na kadencję 1999-2002. oraz 
wybrano profesora na tą  samą kadencję do Komitetu Melioracji 
i Inżynierii Środowiska Wiejskiego przy Wydziale V Nauk Rolni- 
czych, Leśnych i Weterynaryjnych PAN.

ARCHITEKCI SIĘ INTEGROWALI
Tradycyjnym już zwyczajem pracownicy Wydziału 

Architektury wraz z zaproszonymi gośćmi rozpoczęli 
rok akademicki 1999/2000 oraz nową kadencję 
władz dziekańskich Wydziału spotkaniem 

towarzyskim, które jak zawsze, niezwykle sprawnie, 
zorganizowała p. mgr inż. Krystyna GOZDAWA' 
NOCOŃ, dyrektor administracyjny Wydz 

.Architektury. Odbyło się ono 8 października 1999 
r. we WRÓBLÓWCE k. Otomina. Atmosfer8 
była wspaniała. Grała orkiestra Flamingo P0̂  

kierownictwem „Lulu”-Lucjana WOŹNIAKA, tego samego, który 
przed przeszło trzydziestu laty leaderował w  ,Kwadratowej” słynnemu 
„FLAMINGO”. Jedliśmy znakomicie przyrządzonego dzika. Tańcom 
grupowym i indywidualnym nie było końca. Nie zawiodły nasze uczel
niane i wydziałowe VIPY”, które prawie w komplecie, nawet 
z Japończykami, zjawili się na tym integracyjnym spotkaniu, które 
zapewne, aż nadto spełniło swoje zadanie. ____ „

Zgodnie z uchwałą Senatu PG dwa wydziały naszej uczelni zmie
niły swoje nazwy, które obowiązują od 1 października 1999 r.

Wydział Budownictwa Lądowego zmienił nazwę na: 
WYDZIAŁ INŻYNIERII LĄDOWEJ 

Natomiast Wydział Inżynierii Środowiska na: 
WYDZIAŁ BUDOWNICTWA WODNEGO 

i INŻYNIERII ŚRODOWISKA

STUDENCKIE WARSZTATY PROJEKTOW E

Jak poinformował nas dr inż.arch Mariusz GRYCH, prodziekan ds- 
kształcenia Wydz. Architektury PG, skutecznie realizowana j est 

umowa o współpracy pomiędzy wydziałami architektury PG i Fa' 
chhochschule Hildesheim (Niemcy). Jednym z efektów tej współpracy 
były warsztaty projektowe, które - na przełomie czerwca i lipca br. '

odbyły się najpierw w uczelu* 
niemieckiej, a w dniach 3-1b 
października 1999 r. w naszej 
uczelni. Tematem zadania pr°' 
jektowego w  Hildesheim by1 
pawilon informacyjny dla w ystać 
światowej EXPO’2000 w Hano
werze. Natomiast podczas warsz
tatów w  naszej uczelni mieszane 
zespoły pracowały nad projektem 
Miejskiej Sali Kameralnej 

w Gdyni. Prace studenckie (projekty) były prezentowane na wystavne 
w holu Gm.Gł. PG. (zob. szerzej: „Pismo PG” nr 8/99 s. 26-27).

NOWE WŁADZE SAMORZĄDU STUDENTÓW PG
Nowo wybrany Parlament Samorządu Studentów PG na posiedzeniu 
w dniach 19-21 listopada 1999 r. wybrał nowy Zarząd Samorządu 
Studentów Politechniki Gdańskiej w składzie: H ubert KOWALSKI 
(WETI) -  przewodniczący, Paweł NADOLNY (WEA), - z-ca prze
wodniczącego i Tomasz M ALICKI (WZE) -  z-ca przewodniczącego 
ds. finansowych. Wybrano również przedstawicieli do Senatu PG.

ISSEM ’99

W dniach 9-11 września 1999 r. odbyło się pod auspicjami Audio 
Engineering Society V III Międzynarodowe Sympozjum Inży

nierii i Reżyserii Dźwięku, które organizowane jest co dwa lata. 
W tym roku zaszczyt ten spotkał Katedrę Inżynierii Dźwięku WETI. 
Obrady odbywały się na terenie naszej uczelni. Honorową przewodni
czącą -  z racji swych zasług dla Towarzystwa - została p. doc. Ma
rianna SANKIEW ICZ a przewodniczącym Komitetu Naukowego był 
prof. Andrzej CZYŻEWSKI. Pani d r inż. Bożena KOSTEK prze
wodniczyła Komitetowi Organizacyjnemu Sympozjum. Program konfe
rencji obejmował sesje naukowe, sesje warsztatowe oraz ekspozycję 
przygotowaną przez firmy (zob. szerzej: „Pismo PG” nr 8/99, s. 28-29).

Centralna Komisja ds. Tytułu Naukowego i Stopni Naukowych 
zatwierdziła uchwały odpowiednich rad wydziału nadających 

stopień naukowy DOKTORA HABILITOW ANEGO nauk tech
nicznych nauczycielom akademickim PG: dr.hab.inż. Krzysztofowi

Wartym przypomnienia jest VHI Krajowe Sympozjum „Nad
przewodnictwo W ysokotemperaturowe”, które zorganizować 

w dniach 7-10 września 1999 r. przodująca w kraju -  w dziedzin^ 
nadprzewodnictwa - Katedra Fizyki Ciała Stałego WFTMS r 
W katedrze tej w  ciągu ostatnich 12 lat z tej tematyki (nadprzewo 
nictwo) przygotowano ok. 15 prac magisterskich, 5 doktorskie > 
1 habilitacyjną oraz ponad 100 publikacji naukowych. W Sympozjul11, 
będącym podsumowaniem dwuletnich badań, uczestniczyło przesz 
100 naukowców. Wygłoszono 7 wykładów plenarnych. Przewodniej 
cym Komitetu Organizacyjnego był prof. Wojciech SADOWS 
z Katedry Fizyki Ciała Stałego PG.__________________ ________

STUDENCI ARCHITEKTURY dla WŁOCŁAWKA
Katedra Urbanistyki WA zorganizowała konkurs studencki na końcu , 
cję ukształtowania krajobrazu miejskiego na terenach po b. „Celuloz^ 
włocławskiej. Podstawy prawne stanowiła Deklaracja o wspó/fPj
podpisana, między Wydz. Architektury PG a zarządem Miasta 
clawka. Konkurs został ogłoszony w lutym 1999 r. Wpłynęło 9 
Jury pod przewodnictwem prof. Wiesława ANDERSA, kierowy1 
Katedry Urbanistki (w pracach sądu konkursowego uczestniczyli r 
nież przedstawiciele Włocławka), przyznało dwie pierwsze ro"

Kamilarzędne nagrody. Otrzymali je: zespół w składzie:
BRZAK, Alina CZERW IEC i Sylwia DRĄZKIEW ICZ oraz clfUl?

zespół: Alina ZAJĄCZKOWSKA, Dorota ZAKRZEWSKA i Elż

bieta W Ó JC IK  
ŻYŁKIEWICZ.

Wyróżnienie otrzymała praca autorstwa UrsZ•/.ul1

Materiały zebral i opracował: Jerzy Kulas, Biuro Rektora , teł. 347 17 l e 
bortt@Pg.gda.pl internet: http://www.pg.gda.pl
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